



Referat af bestyrelsesmøde den 03/06-2025

Anna Stuart Hytten

Frydenborgvej 23, 3400 Hillerød

Bestyrelsesmøde med Tema – Klanen fastholdelse og nye medlemmer

Der er ikke modtaget punkter til Evt. inden mødet.

I. Mødedeltagelse

Mødet blev afholdt på trods af afbud to afbud

Nr	Navn	Rolle	Repræsenterer	Deltager
1	Mads Peter Hansen	Formand	Forældre	
2	Jan Knudsen	Kasserer	Forældre	
3	Gro Lilbæk	Bestyrelsesmedlem	Forældre	
4	Rikke Borre	Bestyrelsesmedlem	Forældre	Afbud
5	Julie Holst-Bendtsen	Bestyrelsesmedlem	Forældre	Afbud
6	Aslak Harbo Poulsen	Bestyrelsesmedlem	Leder	
7	Mette Bangsborg	Bestyrelsesmedlem	Leder	Afbud
8	Mette Mørkeberg Brandt	Bestyrelsesmedlem	Leder	
9	Simon Juul Andersen	Bestyrelsesmedlem	Unge / Klanen	
10	Christine Juel Hannibal Jensen	Bestyrelsesmedlem	Unge	Deltog ikke
11	Henrik Nejst Jensen	Suppleant	Forældre	
12	Steen Lund Westergaard	Suppleant	Leder	Deltog ikke
13	Emelie Esmark	Gæst til temamøde	Klanen	
14	Eliot	Gæst til temamøde	Klanen	

Ansvarsområder

Hyttemor, varetages af Gro

Hyttefar, deles i bestyrelsen

Frydenborg udvalg, Klavs er tråds ud, posten varetages af Mads-Peter og Henrik.

Booking ansvarlig hos kommunen (kan booke kommunale lokaler), Steen Lund overvejer om han vil tage opgaven



II. Godkendelse af referat

- a. Kommentarer til referat fra sidste møde ?

Jan Knudsen påtaler at den opgaveliste han har udarbejdet og fremsendt til bestyrelsen ikke har fået fuldt fokus på sidste møde og han vil gerne have den tages op igen. Mads-Peter og Jan tager en opfølgning efter dagens møde.

Referat er godkendt.

- b. Dato for næste møde, tirsdag 20. august kl. 19:15

Hovedpunkter på næste møde forventes at være arbejdsdag og opgaveliste generelt.

Resten af årets møder er indkaldt.

Grupperåds møde er indkaldt og Dragehytten hos Gilderne er reserveret.

III. Orientering

- a. Generelt v/ Mads-Peter

Aftenens møde er et Tema møde og orientering holdes kort. Der blev udsendt en skriftlig orientering sammen med dagsorden.

Fremadrettet vil alle møder have en dropbox mappe, referat, dagsorden og bilag ligges her før mødet. Hvis der er punkter til dagsorden kan bestyrelses medlemmer også selv ligge bilag op.

<https://www.dropbox.com/scl/fo/qy0s7nnraae8ja8sizgo/ALXZDATSqsGmMnt7Eh6raEw?rlkey=34ylbse6nggtg71tx0m0ia2ou&st=ocu15fl2&dl=0>

- b. GL Gruppe v/Aslak

Ikke behandlet på dette møde

- c. Økonomi v/Jan

Økonomi gennemgås i forbindelse med pause i workshop med Klan spejdere.

Gennemgang ud fra økonomiske bilag til dagens møde.

Bestyrelsen konstaterer enstemmigt ud fra kasserers gennemgang, at budget post til gruppens ture godt kan rumme et beløb til klanens ture i efteråret uden at hele budget skal revideres.

Bestyrelsen bekræfter over for klanen, at de kan forvente støtte til efterårets klan ture for et beløb op til 10.000 kr..

- d. Frydenborg udvalg v/Henrik

Ikke behandlet på dette møde.

- e. BUS udvalg

Ikke en del af dette møde.



IV. Tømrer opgave

Opfølgning på Tømrer opgave v/Mads-Peter og Henrik

Hjørne på Møllen er rådnet, beklædning skal skiftes.

Der er nu budget til opgaven i 2025 og vi skal have startet den op. Der er indhentet to tilbud, som blev sammenlignet i pris og beskrivelse. Børge Nielsen er valgt.

Henrik har indgået en aftale med Tømrer og forventer start d. 18. august dagen før vores næste møde.

Nordea fonden har tilkendt os et beløb til at udføre arbejdet for og Jan oplyser at det allerede gået ind på vores konto.

Vi arbejder videre i vores lille delgruppe frem imod at organisere nedenstående.

Opgaver :

1. Rydde sten væk fra fundament så tømrer kan komme til. Skal udføres i løbet af sommeren.
2. Kontakt til Tømrer i forbindelse med at arbejdet udføres. Mulighed for at køre ud og kigge hvis noget går skævt.
3. Male efter endt arbejde fx. forbindelse med arbejdsdag. Er der nogen som kender farvekode for Hytter?

V. Søgning af fonde v/Julie Holst Bendtsen

Fremsendt til orientering før møde pga. afbud.

Jeg har ansøgt til samrådet via Birgitte om tilskud på telt til køkkenting/materiale telt på 9.000kr. Forventer svar omkring Skt hans.

Spar Nord fonden ansøgt om op til 3 gule kit-kat telte. I alt 20.000 kr. Forventer svar i slutningen af september .

Så har jeg en ansøgning klar til Nordea Fonden, de har forhåndslæst den og mener vi godt kan komme i betragtning til et tilskud. Så jeg og Jan skal lige have afklaret hvordan vi ansøger i praksis, da jeg ikke har erhvervs-nem ID.

VI. Tema møde – Klanen fastholdelse og nye medlemmer

Vel mødt formanden har rakt ud til GL gruppen for at få input til aftenens program og GL Gruppen v/Aslak ligger ud.



Før mødet blev denne artikel udsendt som en teaser.

<https://dds.dk/artikel/send-jeres-spejdere-ud>

Holdt som en workshop ud fra GL Gruppens oplæg med diskussion og deltagelse af to gæster fra Frydenborg klanen, samt et klan medlem, Simon Juul, som også er med i bestyrelsen.

Workshop blev afbrudt af en pause halvvejs, for også at give vores gæster fra klanen til at konferere på konklusioner indbyrdes.

Noter og konklusion var følgende:

Status på Klanen

- Efter sommeren er der kun ca. 2 aktive klanmedlemmer, som bor i byen.
- Klanlederen vil gerne afløses og andre ældre klan medlemmer er også på vej videre.
- Klanen gjorde sig tanker om hvordan de vil organisere sig fremadrettet som de vil arbejde videre med.

Spørgsmål til Klanen

- Hvad er jeres planer og egne tanker fremadrettet?
- Hvordan kan gruppen støtte jer?
- Hvad kan forbedres i samarbejdet mellem gruppen og klanen / klanen og troppen?
- Ønsker klanen økonomisk tilskud fra gruppen?

Planer og Initiativer

- Øget synlighed
- Samarbejde med troppen:
 - Brætspilsaftener
 - Opmærksomhed på 2-3 tropsspejdere til oprykning således at de fastholdes
- Brug af sociale medier til fastholdelse og rekruttering
- Invitere tidligere medlemmer og nye ind i klanen

Selvransagelse

- Klanen har ikke deltaget i tropsture
- Der har været for få møder med de ældste i troppen
- Stærk samarbejde med klanspejdere i andre grupper i Hillerød

Muligheder for Klanen

- Deltagelse i påskekurser
- Adventure Spejd
- Design og anskaffelse af særlige klan-hoodies
- Samarbejde med andre klaner
- Økonomisk støtte fra bestyrelsen



Klanan som ledere

- Troppen opfordres til at tage lederroller i de yngre grene
- Klanen kunne tage over for de ældre grene og skabe kontinuitet

Spørgsmål som blev diskuteret

1. Budget

- Kan klanan støttes økonomisk i år, eller kræver det en beslutning på generalforsamlingen?
- Se konklusion under pkt. IIIc

2. Hvordan gøres klanan mere attraktiv?

- Ved oprykningstur, klanan skal tidligt have indbydelse
- Ved arrangementet "Kolde Knæ" (oprindelig tanke: binde trop og klan sammen)
- Ved deltagelse i gruppeture, klanan skal tidligt have indbydelse

3. Hvilken støtte kunne klanan tænke sig?

- Praktisk hjælp til planlægning og arrangementer, startende med hjælp til overblik over gruppe ture med videre således at klanan kan prioriteret synlighed her.
- Økonomisk hjælp til ture – ja tak.

4. Skal tidligere tropsspejdere inviteres til klanan før sommeren?

- Invitere dem med på tur efter oprykning? Klanen vil arbejde videre med dette.
- Invitere dem til fælles klanmøder? Klanen vil arbejde videre med dette.

5. Hvad med de spejdere, som har haft pause i op til et år?

- Skal de reaktiveres og inviteres tilbage? Klanen tager spørgsmål til efterretning.

VII. Begivenheder i sommeren 2025

VIII. Bålaften afholdt

- a. Succes fuldt afholdt.
TAK til Gro for at skaffe kage og stor tak til Super Brugsen.
TAK til lederne andre frivillige for arbejdet de lagde i dagen før og efter mødet.
- b. Sommerafslutning 18.6, bestyrelsen opfordres til at komme, der er forslag om at bestyrelsen holder et kort indlæg om hvad vi laver fra mødet d. 13. maj, der blev ikke fulgt op på det idag.
- c. Oprykningstur og arbejdsdag for forældre, endnu ikke indkaldt

IX. Nye nøgler til hytterne v/Gro

- a. Opgaven pågår, der skal indhentes nye tilbud og diskutere internt hvad der skal købes. Udsat til 2026.